
Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. september 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 843 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 843:
’’Hvad er ministerens holdning til artiklen "Jordemødre: Fødegangene mere 
farlige" fra DR.dk den 16. september 2010 om at fødende føder i depotrum og 
at de ikke får den fornødne hjælp, når de kommer på hospitalet for at føde de-
res barn. Ministeren bedes endvidere oplyse hvilke tiltag han agter at tage på 
den foranledning.”

Svar:
Det er regionernes ansvar inden for sundhedslovgivningens rammer at tilrette-
lægge de konkrete tilbud vedrørende svangreomsorgen. De regionale tilbud 
skal naturligvis være i overensstemmelse med Sundhedsstyrelsens anbefalin-
ger for svangreomsorgen. Inden for disse rammer er det regionerne, som fast-
lægger serviceniveauet.

Det er således regionerne ansvar løbende at planlægge svangreomsorgen
hensigtsmæssigt for såvel vordende forældre som personalet, bl.a. ved hjælp 
af fødeplaner eller hospitalsplaner.

Det bemærkes i øvrigt, at antallet af fødsler pr. jordemoder generelt er falden-
de siden 1999. 
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